
 1 

 
Zápis číslo 5 /2019 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           07.11.2019   od: 14,30  do:  16,45 hodin 

místo jednání:           Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    

Milan Branžovský 
   František Hejhal 
    Jaroslav Kolář 
    Dana Řezáčová     
    Jan Kozák 
Omluveni:   Petr Hladký 
   Mgr. Karolína Mitísková 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
   Mgr. Marta Bardová 
  Ing. Ludmila Komárková 
Hosté:   Michal Horek (místostarosta) 
   
   
Program:  
 

1. Informace o zpracované studii systému sídelní zeleně 
2. Informace o plánovaném zřízení útulku pro nalezené kočky 
3. Informace o problematice náhradní výsady v ul. Blanická 
4. Informace o připravovaných projektech na parkoviště v ul. J. A. Komenského a v ul. Pod Stadionem 
5. Podněty na pokácení nebo ořez stromů ve městě  

 
 
 

1. Informace o zpracované studii systému sídelní zeleně 
Úvodem jednání seznámila předsedkyně komise Mgr. Machartová ostatní členy komise se studií systému 
sídelní zeleně v Milevsku (tzv. generel zeleně), kterou vypracoval Ing. Lukáš Štefl, PH.D. Ve studii byla 
provedena analýza současného stavu jednotlivých objektů zeleně, na jejíž základě byl zpracován vlastní 
plán rozvoje systému zeleně ve městě. Dokument představuje základní informační a koncepční podklad pro 
optimální výkon správy městské zeleně, který bude sloužit mimo jiné i jako podklad pro zpracování další 
územně plánovací a koncepční dokumentace. Plán rozvoje má za cíl napomoci ke zkvalitnění systému 
městské zeleně a jejich jednotlivých ploch.   
Závěr: Komise bere na vědomí informace o zpracované studii systému územní studie. 

 
 

2. Informace o plánovaném zřízení útulku pro nalezené kočky 
Tajemnice komise informovala členy komise o plánu města zřídit útulek pro opuštěné a handicapované 
kočky nalezené na území města. Potřebu zřízení takovéhoto zařízení si vyžádala skutečnost, že se 
opakovaně objevují případy, kdy je na území města nalezena zraněná nebo opuštěná kočka či koťata a 
město je nemá kam umístit. Povinnost obce postarat se o nalezená zvířata však vyplývá z občanského 
zákoníku. Předběžně byl pro zřízení útulku vybrán nevyužívaný objekt v areálu ČOV. 
Závěr: Komise bere na vědomí informace o plánovaném zřízení útulku pro nalezené kočky. 
 
  
3. Informace o problematice náhradní výsady v ul. Blanická 
Tajemnice komise informovala členy komise o problematice náhradní výsadby za odstraněnou skupinu 
náletů navazující na stromořadí v Blanické ulici. Komise na svém jednání 31.1.2019 odsouhlasila pokácení 
skupiny náletů, většinou vrb v Blanické ulici za předpokladu, že v co nejkratší době po vykácení dojde na 
původním místě k nové výsadbě vhodnějších dřevin. Při přípravě výsadby se však na město (pana 
místostarostu) obrátil pan xxxxxxxx s důrazným požadavkem v současné době náhradní výsadbu dřevin 
neprovádět. Pan xxxxxxxx argumentuje plánovanou výstavbou samoobslužné automyčky v blízkosti 
plánované výsadby, během níž by mohlo dojít k poškození nově vysazených stromů. Vzhledem ke 
skutečnosti, že náhradní výsadba je plánovaná do těsné blízkosti hranice pozemků ve vlastnictví pana 
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xxxxxxxx, je nutné brát tuto skutečnost v úvahu a náhradní výsadba se z výše uvedeného důvodu zřejmě 
bude muset posunout na pozdější dobu.   
Závěr: Komise bere na vědomí nutnost posunutí náhradní výsadby v Blanické ulici na dobu po 
výstavbě myčky na pozemku pana Tollingera.  
 
  
4. Informace o připravovaných projektech na parkoviště v ul. J. A. Komenského a v ul. Pod 

Stadionem 
Tajemnice komise seznámila členy komise s připravovanými projekty na vybudování tří nových parkovišť. 
V prvním případě se jedná o parkoviště u domu čp. 1127, na rohu mezi ulicemi J. A. Komenského a kpt. 
Nálepky. Zde by mělo vzniknout cca 20 parkovacích míst. Zřízení parkoviště si vyžádá pokácení pouze 
jedné přestárlé neperspektivní dřeviny bez nutnosti povolení ke kácení. 
V druhém případě jde o parkoviště na rohu ulic Pod Stadionem aj. A. Komenského, které vznikne z boku 
domu čp. 1130. Parkoviště bude mít kapacitu pěti míst, vznikne na stávající vydlážděné ploše, tudíž 
nedojde k žádnému záboru zeleně, naopak by zde nová travnatá plocha měla nově vzniknout. 
V posledním případě se jedná o parkoviště u II. základní školy, kde by mělo vzniknout 22 parkovacích míst. 
V tomto případě si zbudování parkoviště ovšem vyžádá pokácení šesti dřevin, a to dvou tisů, dvou borovic a 
dvou javorů, z toho povolení podléhají pouze dvě borovice. V jednom případě se jedná o borovici lesní o 
obvodu kmene 104 cm a ve druhém případě o borovici vejmutovku o obvodu kmene 137 cm, která je však 
napadená korovnicí vejmutovkovou, kdy zde v minulosti byly postupně odřezávány suché větve a je 
hodnocena jako méně perspektivní dřevina. Jako kompenzace vzniklé ekologické újmy je navrženo 
vysázení pěti nových stromů, které by vizuálně oddělily nové parkoviště od zbývající zelené plochy před 
školou.   
Závěr:  
Komise: 
- bere na vědomí informace o připravovaných projektech tří parkovišť v ul. J. A.  Komenského a 

ul. Pod Stadionem 
- souhlasí s pokácením dřevin v souvislosti s výstavbou parkoviště u II. ZŠ 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 
 
 

5. Podněty na pokácení stromů ve městě  
 
 

Opakovaný návrh na pokácení jedle kavkazské u domu čp. 973-974 v ul. J. A. Komenského 
(Společenství vlastníků jednotek domu čp. 973-974) 
Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost SVJ domu čp. 973-
974 o pokácení jedle kavkazské za domem. Jako důvod k pokácení je uveden zejména strach 
nájemníků z poškození domu stromem v případě silnějšího větru. Komise se žádostí zabývala již 
1.6.2010, 26.2.2014 a 29.9.2014 a 8.6.2017. Komise při předchozích jednáních vždy trvala na 
zachování jedle, zejména z důvodu vysoké estetické a ekologické hodnoty. Jedle se vyznačuje 
hlubokým kořenovým systémem, který netrpí vývraty. Výše uvedený strom byl v letošním roce 
zhodnocen odbornou arboristickou firmou v rámci zpracovávaného pasportu zeleně. Z tohoto 
posouzení vyplývá, že se jedná o dřevinu ve velmi dobrém zdravotním stavu s minimálním 
poškozením, nenarušenou stabilitou a střední vitalitou. Zároveň bylo konstatováno, že začíná rezivět 
vrchol stromu a jedná se tudíž o dřevinu se sníženou perspektivou. Na základě výše uvedených 
skutečností komise v současné době s pokácením nesouhlasí, ale doporučuje pokácet dřevinu  
v souvislosti s regenerací zeleně celé lokality, na kterou se v současné době zpracovává projektová 
dokumentace. Regenerace lokality připadá v úvahu v roce 2021 - 2022. 
Závěr: Komise v současné době s pokácením jedle kavkazské u domu čp. 973-974 nesouhlasí.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 
 

Návrh na pokácení břízy v Sažinově ul. a javoru v Nádražní ul. 
Tajemnice KŽP podala návrh na pokácení dvou stromů, a to břízy před domem čp. 865 v Sažinově ulici 
a javoru v Nádražní ulici.  
V případě břízy se jedná o strom, kdy téměř celá horní polovina je zcela suchá. V případě javoru jde o 
strom rostoucí podél komunikace vedoucí z Nádražní ulice ke garážím Pod Májovinou. Tento javor má 
vychýlený kmen a jednostrannou korunu z důvodu dlouhodobého růstu v bezprostřední blízkosti 
přednedávnem poražené lípy. S největší pravděpodobností se jedná o nálet. Strom má navíc 
poškozenou bázi kmene a má narušenou stabilitu.  
Komise návrh tajemnice projednala a konstatovala, že se jedná o neperspektivní stromy a doporučuje 
jejich pokácení 
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Závěr: Komise doporučuje pokácení břízy bělokoré rostoucí u domu čp. 865 v Sažinově ulici a 
javoru mléče v Nádražní ulici. Zde doporučuje dosadit jeden až dva nové stromy, které budou 
navazovat na stromy vedoucí ke garážím pod Májovinou a utvoří tak ucelené stromořadí.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 
  
 

 
 

 
 

 Komise ŽP 
 
     Bere na vědomí:  

• informace o zpracované studii systému sídelní zeleně 

• informace o plánovaném zřízení útulku pro nalezené kočky 

• informace o posunutí náhradní výsadby v Blanické ulici  

• informace o připravovaných projektech parkovišť v ul. J. A. Komenského a v ul. Pod Stadionem 
 

Doporučuje:  

• pokácet břízu bělokorou před domem čp. 865 v Sažinově ulici 

• pokácet javor mléč v Nádražní ulici a do lokality dosadit jeden až dva nové stromy, které budou 
navazovat na stromy vedoucí ke garážím pod Májovinou a utvoří tak ucelené stromořadí 

 
Souhlasí:  

• s pokácením dřevin v souvislostí s výstavbou parkoviště u II. ZŠ, a to borovice lesní, borovice 
vejmutovky dvou kusů javoru stříbrného a dvou tisů  
  

      Nesouhlasí:  

• s pokácením jedle kavkazské u domu čp. 973 – 974 v ul. J. A. Komenského 
 
 
 

V Milevsku dne: 11.11.2019 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v. r.            Mgr. Vlasta Machartová, v. r.  
tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 
 
 
 
 
Obdrží:  

1. Členové KŽP 
2. Sekretariát 
3. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 
4. K založení do spisu 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 
 


